
 

 

Αθήνα, 17 Σεπτεμβρίου 2020 

ΕΡΩΤΗΣΗ ΚΑΙ ΑΙΤΗΣΗ ΚΑΤΑΘΕΣΗΣ ΕΓΓΡΑΦΩΝ 

Προς τον κ. Υπουργό Υγείας 

Θέμα: «Έγκυρη και ολοκληρωμένη πληροφόρηση ως προς τα βήματα 

προετοιμασίας του ΕΣΥ απέναντι στην εξελισσόμενη υγειονομική 

κρίση». 

Είναι γεγονός ότι διανύουμε μία περίοδο ανησυχητικής έξαρσης της πανδημίας 
σε όλη τη χώρα, με ραγδαία αύξηση του αριθμού των κρουσμάτων, των 
νοσηλευόμενων, των διασωληνωμένων ασθενών, αλλά και του αριθμού των 
θανάτων. Η κυβέρνηση δεν προετοίμασε το Δημόσιο Σύστημα Υγείας για το νέο 
κύμα της πανδημίας, με πολυετές σχέδιο μόνιμων προσλήψεων ιατρικού, 
νοσηλευτικού και λοιπού προσωπικού με σοβαρή ενίσχυση των 
προϋπολογισμών των νοσοκομείων, με έμφαση στην Πρωτοβάθμια Φροντίδα 
Υγείας και στην κατ’ οίκον παρακολούθηση ασθενών. Παράλληλα δεν 
διασφάλισε την επάρκεια των δημόσιων εργαστηρίων για να ανταποκριθούν 
στις αυξημένες ανάγκες μοριακών τεστ, αφήνοντας χώρο στον ιδιωτικό τομέα 
και, ειδικά στην Αθήνα, κατευθύνοντας σκανδαλωδώς όλα τα δείγματα των 
νοσοκομείων σε ένα συγκεκριμένο διαγνωστικό κέντρο. Την ίδια ώρα, οι 
πολίτες συνεχίζουν να πληρώνουν από την τσέπη τους τα τεστ που 
αναγκάζονται να κάνουν σε ιδιωτικά εργαστήρια.  

Παράλληλα, η τεκμηρίωση των αποφάσεων αναφορικά με τη λήψη μέτρων 
περιορισμού της διασποράς του ιού είναι προβληματική, η ενημέρωση της 
κοινής γνώμης και του πολιτικού συστήματος παρουσιάζει ασάφειες, κενά και 
αστοχίες, ενώ και μέλη της Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων του Υπουργείου 
Υγείας έχουν εκφράσει προβληματισμό και ανησυχία ως προς την αδυναμία να 
έχουν στη διάθεσή τους επαρκή δεδομένα. Όλη αυτή η στρεβλή εικόνα 
δημιουργεί την αίσθηση αριθμών που χρησιμοποιούνται κατά το δοκούν από 
τους πολιτικούς υπευθύνους για τη διαχείριση της πανδημίας, με αρνητικές 
επιπτώσεις στην αξιοπιστία της Πολιτείας και των ειδικών επιστημόνων και 
συνακόλουθα στον βαθμό κοινωνικής συμμόρφωσης. 

Επειδή η διαχείριση της πανδημίας απαιτεί την αξιοποίηση όλων των 
διαθέσιμων πόρων και δυνατοτήτων του ΕΣΥ 
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Επειδή η διαμόρφωση πολιτικών και κοινωνικών συναινέσεων είναι 
προϋπόθεση επιτυχούς αντιμετώπισης της υγειονομικής κρίσης  

Επειδή η διαφάνεια και η ολοκληρωμένη ενημέρωση-πληροφόρηση είναι 
κρίσιμος παράγοντας στην ενίσχυση της κοινωνικής συμμόρφωσης 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός : 

1. Αν υπήρξε και αν υλοποιήθηκε σχέδιο στελεχιακής ενίσχυσης του 
ΕΣΥ, ώστε να προετοιμαστεί εν όψει του δεύτερου κύματος της 
εξελισσόμενης πανδημίας, ανά δομή, ειδικότητα και είδος εργασιακής 
σχέσης; 
2. Ποια είναι η χωρητικότητα του ΕΣΥ σε κλίνες ΜΕΘ και πόσες από 
αυτές προορίζονται για την φροντίδα κρουσμάτων Covid 19; 
3. Πόσα μοριακά τεστ για Covid 19 διενεργούνται καθημερινά από τα 
δημόσια εργαστήρια (ΕΣΥ, ΕΚΕΑ, ΝΠΔΔ εποπτευόμενα από το 
Υπουργείο Υγείας, Πανεπιστημιακά Εργαστήρια) και πόσα διενεργούνται 
σε καθημερινή βάση στην χώρα; Αληθεύει ότι υπάρχουν μοριακοί 
αναλυτές σε Πανεπιστήμια που δεν χρησιμοποιούνται για την ανάλυση 
δειγμάτων covid-19; 
4. Ποιος είναι ο αριθμός των εν ενεργεία ΚΟΜΥ, τι έργο έχουν 
επιτελέσει μέχρι σήμερα και σε ποιες περιοχές; 
5. Ποια είναι η πορεία εκτέλεσης των τακτικών προϋπολογισμών, 
καθώς και των έκτακτων επιχορηγήσεων για τις ανάγκες του Covid 19, 
των νοσοκομείων και των ΥΠΕ; 
6. Αν ενισχύθηκε και με ποιον τρόπο ο Εθνικός Οργανισμός 
Δημόσιας Υγείας (ΕΟΔΥ) σε πόρους και ανθρώπινο δυναμικό και αν 
αξιοποιήθηκαν το Κεντρικό Εργαστήριο Δημόσιας Υγείας και τα 
Περιφερειακά Εργαστήρια Δημόσιας Υγείας του ΕΟΔΥ; 
7. Πόσοι ιδιώτες γιατροί έχουν συμβληθεί για την κάλυψη τακτικών 
και εφημεριακών αναγκών λόγω Covid 19 των δομών υγείας; 
8. Αν έχει ενεργοποιηθεί, αν ενημερώνεται (και σε ποιες κατηγορίες) 
το μητρώο ασθενών Covid19. Ποιος είναι υπεύθυνος για την προστασία 
των σχετικών ευαίσθητων προσωπικών δεδομένων;  

Και παρακαλείται να καταθέσει για την ενημέρωση της Βουλής και των 
πολιτών αναλυτικά όλα τα έγγραφα που αφορούν: 

Τις προσλήψεις στο ΕΣΥ το τελευταίο εξάμηνο ανά δομή, ειδικότητα και 
είδος εργασιακής σχέσης, τον αριθμό κλινών ΜΕΘ συνολικά και για Covid 
19 ανά νοσοκομείο, τον αριθμό τεστ που διενεργούνται καθημερινά ανά 
δομή σε δημόσιο και ιδιωτικό τομέα, απολογιστικά στοιχεία σε σχέση με 
τη λειτουργία των ΚΟΜΥ, την πορεία εκτέλεσης προϋπολογισμών και 
έκτακτων χρηματοδοτήσεων ανά νοσοκομείο και ανά ΥΠΕ, αναλυτική 
ενημέρωση για την ενίσχυση του ΕΟΔΥ σε πόρους, εξοπλισμό και 
ανθρώπινο δυναμικό, τον αριθμό ανά μονάδα ιδιωτών γιατρών που 
επικουρούν του ΕΣΥ και στοιχεία που αφορούν τη λειτουργία, ενημέρωση 
και ασφάλεια του μητρώου ασθενών Covid 19. 



Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Ξανθός Ανδρέας 

Αβραμάκης Λευτέρης 

Αγαθοπούλου Ειρήνη 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία  

Αποστόλου Ευάγγελος 

Αυγέρη Δώρα 

Βαρεμένος Γιώργος 

Βασιλικός Βασίλης 

Βερναρδάκης Χριστόφορος 

Βέττα Καλλιόπη  

Γεροβασίλη Όλγα 

Γκαρά Αναστασία 

Δραγασάκης Γιάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Ηγουμενίδης Νίκος 

Θραψανιώτης Μανόλης  

Καλαματιανός Διονύσης 

Καρασαρλίδου Φρόσω  

Κασιμάτη Νίνα 

Λάππας Σπύρος 

Μάρκου Κώστας 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπαλάφας Γιάννης 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Μωραΐτης Θάνος 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 



Ξανθόπουλος Θεόφιλος 

Παπαδόπουλος Σάκης  

Παπαηλιού Γιώργος 

Παπανάτσιου Αικατερίνη 

Πούλου Γιώτα 

Ραγκούσης Γιάννης 

 Σαντορινιός Νεκτάριος 

Σαρακιώτης Γιάννης 

Σκουρλέτης Παναγιώτης 

Σκουρολιάκος Πάνος 

Σκούφα Ελισάβετ  

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

Τζούφη Μερόπη 

Τσίπρας Γεώργιος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φίλης Νικόλαος 

Φωτίου Θεανώ 

Χαρίτου Δημήτρης 

Χαρίτσης Αλέξης 

Χατζηγιαννάκης Μιλτιάδης 

Χρηστίδου Ραλλία  

Ψυχογιός Γιώργος 

 

 

  

 




